
atas kesudian Tun untuk bettemubual 
dengan pihak UniMAP dan kami 

" mengucapkan tahniah d i  atas 
penganugerahan yang diterima. 
Sebagaimana Tun sedia maklwm, 
UniMAP merupakan sebuah IPTA yaw 
ikampusnya masih berkonsep 
bertabunrn memandangkan kampus 
tetap masih dalam proses pembinaan. 
Apa pandangan Tun mengenai konsep 
ini? 

melaksanakan konsep bettaburan. Ini 
kerana, perjalanan antara satu lokasi ke 
satu lokasi arnat cepat dan rnudah, tetapi 
kalau di Kuala Lurnpur rnemang agak 
sukar, perjalanan 10 minit boleh jadi ' 
'rnenjadi satu jam, dan ini merugikan masa 

' lterutarna pelajar. 
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- Saya sedar tentang kekangan kewangan Malay& y a y  fmnkdWl lprograrn A 
sekarang ini yang sedikit sebanyak keiurutemn dl U W  Semsl\anljrn~ - 

enjejaskan proses pembangunan ~alaysia. Unikw, 
egara terrnasuk pernbangunan institusi em D e t u n I ve rsiti 

pengajian tinggi. Baru-baru ini saya ada menggunapakal kuri- 
rnelawat cawangan Nottingham universititeknikalderinedafir A 

menekankan aspek praktikal tenpa 
mengabaikan teoritikal, dan sakamq 
10 tahun telah berlalu, apakah ysvlg 
Tun  d a p a t  l i h a t  rnengena l  
perkembangan penghasilan gpduan 
terutama dalam bidang kejurutwaw di 
Malaysia pada mesa ini? 

Saya rnelihat satu perkembangan yang 
besar. Malaysia telah berjaya rnelahirkan ~e 
bilangan pelajar kejuruteraan yang rarnai ' ~daripada dahulu terutama sekali MeJayu: L'~,, "- 

8lr.t- 
Kita kini telah rnerniliki kuantiti jurutera k, 

+ yang rarnai, maka langkah seterusnya - 
ialah untuk rnelihat kepada aspek kualiti. 
Terlalu banyak pengukuran yang 
digunakan untuk rnelihat aspek kualiti ini, 
tetapi pada saya, kualiti itu betgantung 

. kepada kebolehpasaran clan penerimaan 



~ ~ n a m d ~ l r r r a n ,  k a l a u  i t u  
pengvkumnnya, maknanya UniMAP 
mempwryai kualiti. Gmduan UniMAP 
sememangnya diterima industri 
tennesuk syaflkat multinasional dan 
penyelidik juga berjaya dengan 
cernertang. Tetapl apa pula pandangan 
Tun mwtgenai kuaiiff THES - Time 
Higher Education World University 
~ i i ?  

Kita ada p gal jenis orang, 
orang mc . ~ u n y a i  tafsiran dan 
pandangan temendm tentang kualiti dan 
pengWfafan. Bagi saya, ia bukanlah 
kritslla yang paling utama. Kriteria saya 
amat was - kalau graduan itu diterima 
deb &glustri rnaka j eb  ia berkualiti. Kita 
tidak &tlu melahirkan graduan kalau 
akh- tidak bekerja. Setiap universiti 
dan Ins t i tus i  pend id ikan ing in  
dtssn@kan di dahm ranking tertentu jadi "-'ulr i8u mereka perlu ada niche area dan 

4u :oemerlang di dalam bidang 
penglthususan berkenaan agar 
k-kthwaan itu dapat dilfhat oleh para 

yang rnemri-cari peluang untuk 
memasuki institusi pengajian tinggi . 

JJkr k.Ha mslihat kepada kedudukan 
universiti yang temenarai di dalam 
THES, klta maslh jeuh ketinggalan jjka 
dibandingkan dengan universiti- 
universiti negara jiran, contohnya 
National University OfSlngapore (NUS) 
yang berjaya mgmpatkan did dalam 
kedudukan yang agak baik. Apa 
pandangan Tun mengenaihalini? 

Agm& kfta (dalam pendidikan) adalah 
bMwm jib dibandingkan dengan NUS. 
,K i t&  h a d a  k e p e r l u a n  u n t u k  
merydmbangkan kedudukan kaum. Kita 
bukm seihaja ingin memilih pelajar yang 
Waik &&pi kita juga rnengambitkira 
pelajar yang berpotensi dalam pemilihan. 
Kita msth perlu rnengikut agenda 
m e k m i  berbandha NUS vana tiada 

cr r ' sar  sebegini. ~ e r e b  i;iginkan 
-?,gang terbaik, jadi mereka akan 
mMh yang terbaik berdasarkan sistem 
r n & ~ ~ s i .  Selain itu, mereka ada 

k8:rana menggunakan medium 
lnggeris dalam ha1 ehwal 
Ki pula sebaliknya, kita masih 

n m n  medium bahasa Melayu 
sesuatu yang agak sukar. Apa 

#a, il&Ah penting? Mempromosikan 
u dalarn setiap mata 

mewujudkan generasi 
menguasai penemuan 
teknologi? Bagi saya, kita 

menyanjungi bahasa 
alam aspek sains dan 

p e r k  rnernikirkan 
II yang berbeza dalam 

penemuan sains terkini dan 
rbaru yang berubah setiap hari 

tlrcnk ketinggalan berbanding 

$@ - , J: 
Negara lain. Jika kita menu 

. 
erkard 

itu diterjemahkan ke dalam Bahasa 
Melayu, maka kita akan ketinggalan jauh 
di belakang. Kita akan mendapat 
pemahaman langsung tentang penemuan 
terbaru itu tanpa mengambil masa yang 
lama jika kita menggunakan Bahasa 
lnggeris dalam pengajaran subjek 
berkaitan sains dan teknologi. lnilah 
pengorbanan yang perlu kita lakukan 
dalarn memastikan kemajuan institusi 
pendidikan untuk bersaing dengan 
Negara luar. Saya tidak bermaksud untuk 
memartabatkan bahasa Inggeris, tetapi 
apabila seseorang itu berjayamemguasai 
dan memahami sains dan teknologi dalam 
bahasa lnggeris maka amat mudah untuk 
mereka menterjemahkannya semula ke 
dalam Bahasa Melayu pada masa depan 
kerana tiga kriteria penting seseorang 
penterjemah ialah menguasai bahasa 
Inggeris, menguasai bahasa Melayu dan 
memahami subjek yang dipelajarinya. 
ltulah yang dilakukan oleh Jepun, mereka 
mempelajari perkara baru di dalam 
Bahasa Inggeris, dan apabila sudah mahir 
mereka menterjemahkannya ke dalam 
bahasa Jepun malah menarnbahba&kg 
perkara yang dipelajarinya itu. 

Tun merupakan seorang yang fasih 
dalam dua-dua bahasa, mungkin boieh 
berkongsi sedikit pandangan ' ngan 
kami bagaimana Tun me rasai 
Bahasa lnggerjs. 

Rumusannya mudah sahaja nda perlu 
bekerja keras, belajar dan rneraih 
pelbagai ilmu dan meningkatkan usaha 
anda. Saya gemar membaca, dan 
kebanyakannya buku berbahasa Inggeris. 
Apabila saya belajar (bahasa Inggeris) 
dahulu, ia bukannya di sekolah tetapi 
melalui pembacaan. Minda saya penuh 
dengan ayat-ayat yang digunakan dalam 
penulisan buku tersebut, ltulah caranya 
kita mempelajari bahasa Inggeris. Apabila 
kita gemar membaca, ia.akan mendorong 
pula kepada penulisan, maka atas sebab 
itu saya menghasilkan buku. Saya selesa 
rnenulis dalam bahasa Inggeris. Petua 
saya mudah sahaja, apabila menulis kita 
jangan gunakan perkataan yang 
bombastic yang akhirnya orang tidak akan 
faham maksud yang ingin disampaikan. 
Sebaliknya gunakan perkataan yang 
mudah agar perkara yang dimaksudkan 
difahami golongan pembaca. 

kalau Keri n (kits) memberi sesualu. 
manfaatke r dengan cara yang betul, 
barulah kita boleh berubah menjadi 
bangsa yang maju dan berjaya. Sebagai 
contoh Wegara Jepun. l a  amat 
mementingkan sesuatu yang terbaik. Siiat 
malu dalam konteks masyarakat Jepun 
ialah gagal. Maka mereka akan mengatasi 
sifat malu itu dengan berusaha 
bersungguh-sungguh untuk berjaya. 
Kejayaan kita bukanlah disebabkan kita 
ini Melayu, Cina atau India, tetapi kita 
berjaya jika kita menekankan nilai-nilai 
murni. Kita jahgan mengamalkan r q h  
jangan pecah amanah sebab ia akan 
memberi kesan kepada hiduj, kita 
keseluruhannya. Kita juga perlu 
mencontohi dan menghargai kerajinan 
dan kebaikan masyarakat ttn, bouu k i i  " 
akan berjaya. 

Berdasarkan penjelasan Tun, adaiah 
menjadi  amanah untuk kami 
(universiti) mengubah mentaliti 'lnf,, 
selain membimbina aenerasi muda 'ke 

pemahaman bahawa 'q 
segala-galanya. Dari dmw*mrtertafu 
banyak rnernbed, tie ~ ~ ~ f i  
(pulangan) kepads lmesii 
berkadaran deng Yew 
diberikan, tetapi sebaliknya berlak40.fa811 
itu ada tetapi ia tidak begitu efism. Jaaa 
adalah menjadi tang s%mm 
pihak menyedarkan UlW 
mengubah mentaliti ini. - 
Sebagai saefsnl temkJhJhr, sJeh 
daripada bekerja ,dqqj. 
T u n g e m a p m P  . -? 3 
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nilai dan rnaruah bangsa d m  Jikalau kita boleh mengundurnan 
kembali mesa, apa agaknyavang inaipsq 
Tun lakukan? W n i M A P  merakamkan ucepan g. 4! 

"'3 @fWa jabsih Ueyrede Tun bemlua den 
Dalam konteks saya, saya merasan L&@d@ smmga Tun aken senf&isa di' 
saya gaga1 mengubah m e n t a l i + . " 4 : ' ~ ~  "II Mmat dan s M  sqahtiercP. 

masih terlalu mengharapkan bantuar -an sumbengen H demP 
masyarakat terutama melayu. Mere*:?, 'Woj la  Tun berdue irkan terus 8 
misalnya dulu, kita beri bermacarr ndankBmaCrmwdu~~t  a ., 
macam keistimewaan, tetapi tida._, ' ~ 4 ~ k b a k ~ t e n : i ~ ,  
digunakan sepenuhnya. Sepatutnya~' 


